



中國旅美科技協會

Chinese Association for Science and Technology, USA

中国旅美科技协会介绍

中国旅美科技协会（简称旅美科协）是 1992 年在纽约成立的非政治性、非营利性的民间团体。旅美科协的三大宗旨是：促进中美之间文化、科技、教育、经贸等领域的交流与合作，弘扬中国传统文化、促进中美两国人民的相互了解，加强旅美学人、华人专业人士之间的团结、合作与交流。

旅美科协是一个跨地区（在美国）、跨行业的综合性科技团体，会员主要由来自科技、文化、教育、法律、金融、人文等领域的中国旅美专业人士组成，现有会员八千多人。许多会员在世界 500 强企业或知名大公司、高等院校或研究机构从事科技开发和研究工作，许多会员已经成为了中、高层管理人员。目前在全美有十六个分会及专业学会，会员分布在美国几十个州，并在中国国内十几个省市设立了联络处。

总会设执行委员会负责日常工作，还设有董事会、理事会、学术协调委员会和顾问委员会。旅美科协成立以来的知名名誉顾问包括陈省身教授、宋健教授、杨振宁教授、朱光亚教授、陈香梅女士、田长霖教授、周光召教授、朱丽兰教授、路甬祥教授、邓文中先生，及诺贝尔奖获得者达尼埃尔·谢赫特曼教授，马里奥·卡佩奇教授等学术及社会知名人士。

旅美科协总会及各分会定期举行学术研讨活动，为会员提供学术交流的平台。并定期组织其他系列活动，为会员们提供学习、工作及生活方面的交流平台。旅美科协总会定期出版《海外学人》杂志及实时通讯，内容包括介绍协会的学术活动与中美科技界、工商界的最新动态，以及各种工作与投资机会等许多会员们切身关心的内容。

每年总会及各分会举办包括全国年会及分会年会、学术讲座等在内的几十次大中型学术研讨活动，活动中旅美科协邀请中美各界知名人士对所关心的学术及社会问题进行探讨。旅美科协注重与其他专业协会的交流与合作，加强不同学科华人的交流，同时促进中美之间科技人才的沟通和科技的发展。旅美科协各分会也注重参加当地的华人社区活动，与所在地的其它侨团建立了良好的关系。

2017 年总会年会将于 10 月 6-8 日在纽约曼哈顿召开。

旅美科协总会现任会长蒋为民，董事会主席陈志雄，理事会主席宋云明，候任会长潘星华。旅美科协之前的历任会长为周华康、章球、徐震春、陆重庆、马启元、周孟初、谢家叶、肖水根、石宏、邹有所、林民跃、王飞跃、李百炼、左力、沈陆、陆强、曾大军、方彤、盛晓明、蔡逸强、于浩、宋云明和陈志雄。

总会网站：www.cast-usa.org

旅美科协分会分布



1. 大纽约分会 - Greater New York Chapter (New York, New Jersey)
2. 康州分会 - Connecticut Chapter
3. 匹兹堡分会 - Pennsylvania Chapter(Pittsburgh)
4. 华盛顿特区分会及网络信息学会 - Washington DC Chapter/Network Society
5. 亚利桑那分会 - Arizona Chapter
6. 加州洛杉矶分会 - California Chapters at Los Angeles
7. 加州圣地亚哥分会 - California Chapters at San Diego
8. 加州硅谷分会 - California Chapters at Silicon Valley
9. 佛罗里达分会 - Florida Chapter
10. 北卡分会 - North Carolina Chapter
11. 德州分会 - Texas Chapter (Dallas)
12. 犹他分会 - Utah Chapter
13. 西佛吉尼亚分会 - West Virginia Chapter
14. 大波士顿分会 - Great Boston Chapter
15. 南佛州分会 - South Florida Chapter
16. 内布拉斯加分会 - Nebraska Chapter

筹备分会：亚特兰大、芝加哥、丹佛、休斯顿、费城、西雅图



中國旅美科技協會

Chinese Association for Science and Technology, USA

The Chinese Association for Science and Technology, USA (CAST-USA: www.cast-usa.org) is a non-profit and non-political organization. It was founded in August 1992 in New York City. The missions of CAST-USA include: 1) to build relationships and exchange programs between China and United States in the areas of science, technology, education, culture, business, trade and other fields; 2) to promote traditional Chinese culture and provide local Chinese community activities to the general public in the United States; and 3) to provide networking and collaboration opportunities among Chinese scholars and all professionals in the United States.

CAST-USA is a cross-regional, cross-industry, integrated technology group. The majority of CAST-USA members are Chinese-American professionals, who hold advanced degrees in science and technology, education, business, law, medicine, art and other fields of endeavor. CAST-USA is growing at a rapid pace with more than thousands of members in more than 30 states across the United States, working in universities, industries, government agencies and other sectors, many in the world's top 500 multinational corporations, or well-known large companies, universities or research institutions. Currently CAST-USA consists of 16 regional chapters & 6 to-be-built regional chapters in the United States and 14 liaison offices in China.

CAST-USA has an Executive Board responsible for daily operations and management, a Board of Governors to propose a revision to CAST-USA Bylaws, an Advisory Board, and a Board of Directors to review and approve amendments to CAST-USA Bylaws and vote on the impeachment motion initiated by the Board of Governors. CAST-USA has the following famous Honorary Advisors: Prof. Jian Song, Prof. Chen-Ning Franklin Yang, Miss Anna Chan Chennault, Prof. Guangzhao Zhou, Prof. Lilan Zhu, Prof. Yongxiang Lu, Mr. Man-Chung Tang, and Prof. Dan Shechtman, Prof. Mario Capecchi and other academic and social celebrities.

CAST-USA and its chapters hold regular academic seminars and provide academic exchange platform for members. CAST-USA and its chapters also hold other series activities and seminars to provide a platform for members to support each other to study, work and live well. CAST-USA regularly publishes the "Overseas Scholars" magazine and newsletter. The contents include a presentation of academic activities, the latest news of the science, technology, and business sectors, job and investment opportunities, and immediate concerns from many members.

CAST-USA and its chapters hold nation-wide annual conferences and regional conferences, and dozens of academic lectures and academic seminars, which invite many well-known celebrities to address and discuss academic and social issues. CAST-USA is now one of the most-recognized organizations among Chinese professionals in the United States. It is the leading institution dedicated to the promotion of understanding between Americans and ethnic Chinese in the United States. Since its foundation, CAST-USA has established strong ties with the scientific and technological communities both in the United States and in China.

The 2017 annual national conference will be held in New York City from Oct. 6-8.

Current President of CAST-USA is Bill Jiang, Chairman of the Board of Governors Zhixiong Chen, Chairman of the Board of Directors Yunming Song, President-Elect Xinghua Pan. Former presidents of CAST-USA are Huakang Zhou, Qiu Zhang, Zhenchun Xu, Chongqing Lu, Qiyuan Ma, Mengchu Zhou, Jiaye Xie, Shuigen Xiao, Hong Shi, Yousuo Zou, Minyue Lin, Feiyue Wang, Bailian Li, Li Zuo, Lu Shen, Qiang Lu, Daniel Zeng, Tony Fang, Xiaoming Sheng, Yiqiang Cai, Howie Yu, Yunming Song, Zhixiong Chen.